
    Protokół 

z XLVIII Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 4 listopada 2010r. 

 

 Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, radna Lesińska, 

która stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała 

zebranych gości, radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

W sesji wzięło udział 13 radnych: 

pan Tomasz Buczma 

pan Rafał Drzewiecki 

pani Krystyna Kotecka   

pan Tadeusz Lammel 

pani  Ewa Lesińska  

pan Henryk Lesiński 

pan Tomasz Maćkowiak 

pani Halina Michalak-Szczepaniak  

pan  Andrzej Ratajczak 

pan Jan Rajchelt 

pani Elżbieta Sznajder 

pan Krzysztof Świątczak 

pan Sławomir Urbaniak 

9 sołtysów: 

pani Jolanta Fludra 

pan Andrzej Frąckowiak 

pani Bożena Karolczak 

pan Czesław Książkiewicz 

pan Stanisław Lesiński 

pan Eugeniusz Nowicki 

pan Ferdynand Nowicki 

pan Grzegorz Socha 

pan Mieczysław Tomkowiak 

 oraz: 

Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
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Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa – Barbara Błoch 

Podinspektor ds. księgowości podatkowej – Aleksandra Sołtysiak 

Podinspektor ds. wymiaru podatków – Irena Plebanek – Pawlak 

 

 Na wstępie Przewodnicząca poinformowała, że Wójt Gminy zwrócił się z wnioskiem 

o dodanie do porządku sesyjnego punktu 7a. o brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy do zaciągnięcia zobowiązania w zakresie wydatków 

przekraczających rok budżetowy”. Przewodnicząca wyjaśniła, iż powyższa Uchwała jest 

konieczna do ogłoszenia przetargu na zimowe utrzymanie ulic w gminie. Dodała, iż sprawę 

trzeba uregulować jak najszybciej, tak, by było  możliwe zawarcie umów przed wystąpieniem 

utrudnień na drogach. Przewodnicząca zapytała, czy radni zgadzają się na zmianę porządku 

obrad. 

Następnie odbyło się głosowanie nad włączeniem opisanego punktu do porządku obrad i tak: 

W momencie głosowania na sali obecnych było 10 radnych. 

Głosowało: 10 radnych     Za:        10 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0   

Włączono punkt 7a do porządku obrad, który przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu jednego kwintala żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

7a. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do zaciągnięcia zobowiązania w  

zakresie wydatków przekraczających rok budżetowy. 

8. Podjecie uchwały w sprawie nadania  nazw  ulicom  w  miejscowościach  Gowarzewo,  

Tulce i Markowice. 

9. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przejęcia porzuconego pojazdu na własność 

Gminy  Kleszczewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania  Statutu  Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu. 

11. Podjecie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania  

lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
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przypadających Gminie Kleszczewo  lub jej jednostkom podległym oraz wskazanie organu do 

tego uprawnionego.  

12. Podjecie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami 

działalności pożytku publicznego lub z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji.  

13. Podjecie uchwały w sprawie  wskazania  dochodów i ich przeznaczenia gromadzonych  na 

wydzielonym rachunku dochodów przez jednostki budżetowe prowadzące działalność 

oświatową. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2010r. 

15. Podsumowanie inwestycji gminnych. 

16. Informacja podmiotu dokonującego analizy oświadczeń majątkowych  o złożonych 

oświadczeniach majątkowych za 2009r. 

17. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

19. Odpowiedzi na interpelacje. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie. 

 

Ad.2. 

Radni nie złożyli interpelacji.  

 

Ad.3 

Na salę weszli: radne Sznajder i  Michalak – Szczepaniak oraz radny Świątczak. 

Radny Drzewiecki wniósł uwagę do protokółu z poprzedniej sesji dotyczącą zdania „Radna 

Michalak – Szczepaniak zwróciła uwagę radnemu Drzewieckiemu (…)” na 3 stronie 

protokołu. Po dyskusji na temat zasadności takiego sformułowania oboje zainteresowani 

zgodzili się wykreślić słowa „radnemu Drzewieckiemu”. 

W momencie głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji z naniesioną 

poprawką na sali obecnych było 13  radnych. 

Głosowało: 13 radnych     Za:        11 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       2   

Protokół z XLVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

 

Ad.4. 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwały podjętej 
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podczas XLVII sesji Rady Gminy( sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad.5. 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/325/2010 w 

sprawie obniżenia średniej ceny skupu jednego kwintala żyta, przyjmowanej jako podstawę 

obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy. Uchwała  szczegółowo omówiona została na 

posiedzeniach poszczególnych Komisji.  

Radny Drzewiecki zapytał, na jakiej podstawie wprowadzane są ulgi ustawowe. 

P. Plebanek – Pawlak odpowiedziała, że ulgi te udzielane są na podstawie ustawy o podatku 

rolnym. Są to ulgi udzielane z tytułu nabycia gruntów na powiększenie gospodarstwa już 

istniejącego lub na utworzenie nowego gospodarstwa oraz ulgi inwestycyjne związane z 

budową lub modernizacją budynków inwentarskich. 

Jako, że radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła do procedury  głosowania. 

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0  

Uchwała nr XLVIII/325/2010 została podjęta (w załączeniu). 

 

Ad. 6. 

Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/326/2010 w sprawie ustalenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Uchwała została szczegółowo omówiona na 

poszczególnych posiedzeniach komisji. Projekt uchwały  zakłada wzrost podatku w stosunku 

do stawek obowiązujących roku 2010 o 2,6%.  Radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca 

przeszła do głosowania. 

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0   

 

 

Uchwała nr XLVIII/326/2010 została podjęta (w załączeniu). 

Ad.7. 

W dalszej części p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych. Uchwała została szczegółowo omówiona na 
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poszczególnych posiedzeniach komisji, a projekt zakłada wzrost podatku w stosunku stawek 

obowiązujących w roku 2010 o 2,6%. 

W związku z uwagami zgłaszanymi podczas obrad komisji i wnioskiem, aby nie zmieniać 

stawek p. Sekretarz poinformowała, że w przypadku niepodjęcia uchwały obowiązywać będą 

stawki podatkowe z 2010r. Wyjątek stanowiłaby sytuacja, gdyby obowiązujące stawki był 

niższe od stawek minimalnych ustalonych przez Ministerstwo, co nie ma miejsca w 

omawianym przypadku. 

Radni nie mieli pytań, Przewodnicząca przeszła więc do głosowania projektu uchwały.  

Głosowało: 13 radnych     Za:         0 

                             Przeciw:       13 

    Wstrzymało się:       0   

 

 

Projekt uchwały został odrzucony. 

Ad.7a 

Następnie Wójt przedstawił projekt uchwały nr XLVIII/327/2010 dotyczący zimowego 

utrzymania dróg wyjaśniając, iż zabezpieczona w budżecie kwota, która miałaby wystarczyć 

na ten cel, po ogłoszeniu przetargu okazała się być niewystarczająca. Budżet na rok 2011 nie 

został dotychczas uchwalony i nie wiadomo, ile pieniędzy zostanie przeznaczonych na 

zimowe utrzymanie dróg, stąd potrzeba upoważnienia Wójta do zaciągnięcia zobowiązań, 

które zabezpieczą możliwość prawidłowego wykonywania tychże usług w przyszłym roku. 

Wójt nadmienił, iż proponowana kwota to 200.000 zł . 

Jako, że radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła do głosowania. 

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0   

 

Projekt uchwały nr XLVIII/327/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

 

Ad.8. 

W dalszej kolejności p. Błoch omówiła projekt uchwały nr XLVIII/328/2010 dotyczący 

nadania nazw  ulicom  w  miejscowościach  Gowarzewo,  Tulce i Markowice. 
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• Radny Drzewiecki wyraził opinię, iż w przypadku omawianej ulicy w Tulcach wskazane 

byłoby wprowadzenie nazwy „Daleka”, „Ostatnia”, „Krańcowa” przez wzgląd na sąsiadujące 

z nią ulice (jadąc drogą z Tulec do Gowarzewa) tak, by jednocześnie nie ograniczać 

nazewnictwa rozwijającego się osiedla po przeciwnej stronie drogi.  

Proponowane nazwy ulic prócz wyżej wymienionych: Daleka/Brylantowa/Perłowa. 

Za nazwaniem ulicy nazwą „Brylantowa” opowiedziała się większość radnych. 

• Dla Gowarzewa przyjęto nazwę ul. „Wierzbowa”. 

• Dla Markowic przyjęto nazwy ul.: „Zbożowa”, „Żytnia”, „Pszenna”, „Owsiana”, 

„Gryczana”. 

Jako, że radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła do głosowania nad podjęciem 

uchwały. 

Głosowało: 13 radnych     Za:        10 

                             Przeciw:        1 

    Wstrzymało się:       2  

 

Projekt uchwały nr XLVIII/328/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Ad.9. 

Następnie został omówiony przez p. Błoch projekt uchwały nr XLVIII/329/2010 dotyczący 

przejęcia na własność Gminy Kleszczewo porzuconego samochodu Fiat 126p. 

Radny Drzewiecki zapytał, czy znana jest treść porozumienia z parkingiem depozytowym i 

czy wynika z niego, iż sprawa będzie rozwiązana bezkosztowo. 

Pani Błoch odpowiedziała, że na podstawie rozmów z właścicielami parkingu jest gotowy 

projekt porozumienia, lecz by go złożyć potrzebna jest uchwała. 

 Radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła do głosowania.  

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0  

 

Projekt uchwały nr XLVIII/329/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Ad.10. 

W dalszej części sesji p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/330/2010 

dotyczący zmiany uchwały w sprawie nadania  Statutu  Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 



 7 

Zmianie miał ulec §5 załącznika dotyczący zadań GOKiS przez dodanie punktu, że do zadań 

GOKiS należy remont, rozbudowa i budowa obiektów sportowych oraz wykorzystywanych 

na cele kultury i rekreacji służących realizacji zdań GOKiS. Podjęcie uchwały jest konieczne 

w związku z aplikowaniem o środki unijne. 

Radny Drzewiecki zapytał, kto do tej pory odpowiadał za finansowanie remontów obiektów 

GOKiS. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że Urząd, ale jeśli GOKiS stara się o pieniądze z Unii, jego 

statut musi uwzględniać zadanie, o którego dotację wnioskuje. 

Radny Drzewiecki zapytał, kto zabezpieczy finanse GOKiS w sytuacji, gdy remont któregoś z 

budynków będzie konieczny, a GOKiS nie będzie dysponował środkami na ten cel. Dodał, iż 

jego zdaniem Urząd powinien dbać o finansowanie remontów obiektów GOKiS. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że uchwała nie wyklucza dotacji z Urzędu, tylko rozszerza 

możliwość pozyskiwania pieniędzy z dodatkowych źródeł. 

Radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła więc do głosowania.  

 

Głosowało: 13 radnych     Za:        12 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       1 

 

Projekt uchwały nr XLVIII/330/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Ad. 11. 

Następnie p. Sekretarz omówiła projekt uchwały nr XLVIII/331/2010 w sprawie 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania  lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Kleszczewo lub jej jednostkom podległym oraz wskazanie organu do tego uprawnionego. 

Pani Sekretarz odpowiedziała na pytania zadane jej odnośnie projektu na posiedzeniu Komisji 

27 października: 

• radna Sznajder zapytała wówczas, jaka jest łączna kwota pomocy de mini mis dla 

przedsiębiorców. Pani Sekretarz wyjaśniła, że pomoc ta nie może przekroczyć łącznej kwoty 

200.000€ brutto w przeciągu trzech lat kalendarzowych. W przypadku podmiotu 

prowadzącego działalność gospodarczą w sektorze transportu drogowego jest to kwota 

100.000€. Pani Sekretarz dodała, ze pomoc de minimis to wsparcie państwa udzielane 

przedsiębiorcom, które nie wymaga notyfikacji Komisji Europejskiej. Jest to szczególny 
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przypadek pomocy publicznej, w ramach której przyjęto założenie, że ze względu na swoją 

wartość ma ona nieznaczny wpływ na konkurencję oraz wymianę handlową między 

państwami członkowskimi. W związku z tym nie jest wymagana uprzednia kontrola ze strony 

Komisji Europejskiej w drodze notyfikacji 

• w związku z uwagami dotyczącymi  przejrzystości punktu 2 par. 6 ust. 1 p. Sekretarz 

zaproponowała możliwość skorygowania zdania przez dodanie przyimka „na” do zdania 

„Kierownicy jednostek organizacyjnych – w stosunku do pozostałych należności pieniężnych 

związanych z działalnością danej jednostki organizacyjnej, z tym, że na umorzenie, 

odroczenie terminu płatności lub rozłożenie na raty spłaty należności pieniężnej, której 

wartość przekracza 1000zł koniecznym jest uzyskanie zgody Wójta Gminy Kleszczewo” 

Radni nie mieli pytań, Przewodnicząca przeszła więc do głosowania nad poprawionym 

projektem uchwały.  

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0  

 

Projekt uchwały nr XLVIII/331/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Ad. 12. 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/332/2010 w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku 

publicznego lub z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Uchwała 

została również omówiona podczas posiedzeń komisji. 

Radna Sznajder zapytała, czy wypełnione ankiety będą udostępnione w Internecie. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jeśli zainteresowana instytucja wyrazi na to zgodę, to tak. 

Radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła więc do głosowania nad projektem 

uchwały.  

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0  

 

Projekt uchwały nr XLVIII/332/2010 został przyjęty (w załączeniu). 
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Ad. 13. 

Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr XLVIII/333/2010 dotyczącego wskazania  

dochodów i ich przeznaczenia gromadzonych  na wydzielonym rachunku dochodów przez 

jednostki budżetowe prowadzące działalność oświatową. Ustawa dotyczy funkcjonowania 

rachunku dochodów własnych, dochodów wydzielonych i wydatków wydzielonych z tych 

ostatnich. P. Skarbnik dodała, że po konsultacji z p. księgową postanowiła wprowadzić do 

projektu następujące zmiany: 

• w par. 6 p. 2 dodano następujące wyrażenia (zmiany oznaczono kursywą): „Zmiany planu 

wydzielonych dochodów i ich przeznaczenie w przypadku zwiększenia lub zmniejszenia 

dochodów i wydatków wprowadza Rada Gminy na podstawie projektu uchwały sporządzonej 

przez Wójta Gminy, weryfikującej wnioski dyrektora jednostki budżetowej, w przypadku 

przesunięć między paragrafami zmiany do uchwały budżetowej wprowadza Wójt.”  

Przewodnicząca zapytała, czy koniecznym jest powielanie zapisu o przesunięciu między 

paragrafami, jeśli taka klauzula widnieje w uchwale budżetowej. 

Radca Prawny, p. Anna Woźniak – Tyczka wyjaśniła, iż kwestia ta dotyczy różnych 

aspektów, toteż potrzebne jest zawarcie zdania „W przypadku przesunięć między paragrafami 

zmiany do uchwały budżetowej wprowadza Wójt” w ww. uchwale, gdyż w przeciwnym razie 

nie byłoby wiadomo, w jaki sposób zmian takich można dokonać.  

Radni nie mieli więcej pytań, Przewodnicząca przeszła więc do głosowania nad poprawionym 

projektem uchwały.  

Głosowało: 13 radnych     Za:        13 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       0  

 

Projekt uchwały nr XLVIII/333/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Przewodnicząca ogłosiła o 15 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodnicząca przeszła do punktu 14 porządku posiedzenia i poprosiła p. 

Skarbnik o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Ad. 14. 

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/334/2010. Projekt dotyczy 

wprowadzenia zmian uchwały budżetowej na 2010r i zakłada następujące zmiany : 

• §1 ust.1 i 2 zmniejszając dochody budżetu o 408.947zł,  
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- po stronie dochodów bieżących o 25.898zł 

- po stronie dochodów majątkowych o 383.049zł 

- zmniejszają się dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych ustawami o 80.450zł, 

• §2 ust. 1 i 2 zmniejszając wydatki budżetu 408.947zł,  

- wydatki bieżące o 60.299zł 

- wydatki majątkowe o 348.648 

• §7 ust. 1 zwiększając plan przychodów i wydatków zakładu budżetowego,  

• §8 zwiększając kwotę dotacji celowej na inwestycje dla zakładu budżetowego  

• §15 przenosząc wydatki w ramach przedsięwzięć. 

Radni nie mieli pytań dotyczących uchwały, Przewodnicząca przeprowadziła więc 

głosowanie. 

Głosowało: 13 radnych     Za:         9 

                             Przeciw:        0 

    Wstrzymało się:       3  

Projekt uchwały nr XLVIII/334/2010 został przyjęty (w załączeniu). 

 

Ad. 15. 

Następnie Przewodnicząca poprosiła Wójta o podsumowanie inwestycji gminnych. 

Wójt zaznaczył, że inwestycje nadal trwają, podsumował więc ich obecny etap na podstawie 

zadań wyznaczonych w budżecie Gminy: 

- uregulowanie kwestii własności kanalizacji, dróg, wodociągów, infrastruktury na terenie os. 

Kwiatowego w Tulcach – w połowie roku developer otrzymał od Gminy ostatnią ratę, sprawa 

została zamknięta. 

- budowa sygnalizacji świetlnej na drodze wojewódzkiej w Tulcach – inwestycja ZDW 

zasilona z budżetu Gminy – w trakcie realizacji. 

- budowa dróg na nowych terenach inwestycyjnych – część dróg oddana do użytku, część w 

trakcie budowy.  

- budowa drogi w Tulcach – nie została rozpoczęta ze względu na wysoki koszt inwestycji i 

bark zaplanowanych na ten cel środków ze sprzedaży gruntów. 

- budowa drogi w Markowicach – przyznano 26.000zł dofinansowania z Urzędu 

Wojewódzkiego, budowa nie rozpoczęła się, ale Wójt zapewnił, że dołoży wszelkich starań, 

by inwestycja doszła do skutku, aczkolwiek w ograniczonym zakresie. 

- remont drogi gminnej na odcinku Krzyżowniki – Śródka wraz z oświetleniem i 
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infrastrukturą towarzyszącą  – zrealizowano. 

- budowa chodnika w kierunku parku w Komornikach wsparta finansowo przez Fundusz 

Sołecki – w trakcie realizacji. 

- wykup budynków na terenie Spółdzielni Usług Rolniczych – zawieszony z powodu braku 

środków. 

- zagospodarowanie terenu w centrum miejscowości Gowarzewo wraz z remontem świetlicy– 

projekt rozpatrywany przez Urząd Marszałkowski. 

- zakup sprzętu i oprogramowania dla Urzędu Gminy – zrealizowano w tym m.in. centrala 

telefoniczna obsługująca wszystkie jednostki Gminy. 

- zakup motopompy z Funduszu Sołeckiego dla Gowarzewa – zrealizowano. 

- zakup wozu bojowego dla OSP Gowarzewo – zrealizowano. 

- zakup silnika do pontonu dla OSP Kleszczewo – zrealizowano. 

- ogrodzenie szkoły i budowa placu zabaw w Tulcach – oczekiwanie na humus z budowy 

drogi ekspresowej dla wyrównania terenu. 

- budowa parkingu, chodników i oświetlenia przy kompleksie sportowym i Zespole Szkół w 

Kleszczewie – zrealizowano. 

- zagospodarowanie terenów parku w Kleszczewie dla celów rekreacyjnych – w trakcie 

realizacji. 

- budowa oświetlenia – zawieszono z powodu braku zaplanowanych na ten cel środków ze 

sprzedaży gruntów. 

- budowa sieci wodociągowej na nowych działkach – w trakcie realizacji. 

- budowa kanalizacji w gminie – w trakcie realizacji. 

- przebudowa systemu zasilania wody w Tulcach w rejonie rzeki Kopli – w trakcie realizacji. 

- zakup agregatu prądotwórczego do stacji wodociągowej w Kleszczewie – w trakcie 

realizacji. 

- budowa obiektów sportowych przy SP w Ziminie wraz z zagospodarowaniem terenu – 

oczekiwanie na decyzję Urzędu Marszałkowskiego w sprawie dofinansowania z PROW. 

- budowa boiska w Krzyżownikach – do wykonania prace związane z ogrodzeniem ternu- 

Fundusz Sołecki. 

- ogrodzenie boiska w Markowicach sfinansowane przez Fundusz Sołecki – w trakcie 

realizacji. 

- budowa placu zabaw w Tulcach – propozycja przystąpienia do programu „Radosna Szkoła” 

i podwojenie funduszu przeznaczonego na ten cel w przyszłym roku. 
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Ad. 16.  

Radni nie mieli pytań, Przewodnicząca przeszła więc do kolejnego punktu, przedstawiając 

informacje przysłane przez Urzędy Skarbowe dotyczące oświadczeń majątkowych (materiały 

w załączeniu). 

  

Ad. 17.  

Przewodnicząca poprosiła o zreferowanie tematyki posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury p. 

Kotecką. 

Radna Kotecka podjęła temat mówiąc, iż na posiedzenie zaproszono dyrektora GOKiS p. 

Czubaka, który podsumował „Akcję Lato”.  

Przewodnicząca wyjaśniła, iż temat wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zreferował w punkcie 15 Wójt. 

 

Ad. 18. 

Wójt zdał sprawozdanie z działalności międzysesyjnej podając, że: 

- 4.10 odbyło się walne zgromadzenie Związku Międzygminnego Schronisko Dla Zwierząt 

„Schronisko” – ukonstytuowanie się władz Związku, 

- 8.10 odbiór drogi w Krzyżownikach, 

- 10.10 odznaczenie pięciu par obchodzących jubileusz pięćdziesięciolecia ślubu, 

- 15.10 Dzień Seniora z udziałem Zbigniewa Wodeckiego, 

- 19.10 Dzień Edukacji Narodowej i wręczenie nagród nauczycielom: Krzysztofowi 

Porębiakowi, Ewie Korneckiej, Andrzejowi Szymczakowi, Ewie Kropińskiej - Czub, 

- 20.10 kolejne spotkanie Związku Międzygminnego Schronisko Dla Zwierząt „Schronisko”, 

- 21.10 prezentacja odwiertu w Siekierkach przez Energii – Zachód, 

- 22 – 25.10 przekazanie kamizelek odblaskowych uczniom pierwszych klas w trzech 

szkołach podstawowych, 

- 28.10 podpisanie porozumienia w sprawie budowy wodociągu w Tulcach i dostarczenia 

wody do odwiertu w Gowarzewie, 

- 2.11 spotkanie w Wielkopolskim Sztabie Wojskowym w sprawie lokalizacji wiatraków. 

Następnie Wójt przedstawił do wglądu radnym materiały dostarczone przez zleceniobiorcę 

projektującego herb Gminy Kleszczewo. 

 

Ad. 19. 
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Nie udzielono odpowiedzi na interpelacje, ponieważ nie były one wcześniej zgłoszone. 

Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.20. 

Wójt poprosił Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi na pytania zadane podczas posiedzenia 

Komisji Finansowo – Gospodarczej. 

• P. Skarbnik przypomniała, że radny Drzewiecki pytał o wysokość dofinansowania do praw 

jazdy dla strażaków. 

- Dofinansowanie wynosi 50% kosztów (1250zł), a korzystający z tego strażak ma obowiązek 

pełnić służbę przez co najmniej 5 następnych lat.  

Radny Drzewiecki zapytał, czy jeśli strażak odejdzie ze służby po 2-3 latach, to oddaje 

proporcjonalną kwotę, czy całe dofinansowanie mu przyznane. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że zobowiązany jest oddać całą kwotę. 

• Na wspomnianym posiedzeniu radna Sznajder poprosiła o zarys przychodów i wydatków 

Zakładu Komunalnego.  

- Dokument dostarczony przez Zakład Komunalny – w załączeniu do protokołu. 

• Radny Drzewiecki zadał Wójtowi Pytanie, czy Enea zakończyła rozmowy z Gminą 

Kleszczewo poprzestając na jednym liście wyjaśniającym liczne przerwy w dostawie prądu. 

Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie tak i dodał, że firma została poinformowana o chęci 

podjęcia rozmowy w czasie dla nich odpowiednim, ale nie podali żadnego terminu. 

• Przewodnicząca zadała pytanie czy Sąd podjął działanie w sprawie budynku, który pozostał 

po GS w miejscowości Zimin. 

- p. Woźniak – Tyczka odpowiedziała, że sprawa jest bardzo zawiła, ze strony Gminy 

wypływają pisma, aczkolwiek w samej sprawie nic się nie zmieniło. Zaznaczyła, że problem 

tkwi między Sądem i Kuratorem, gdyż Sąd uważa, że istotne tu spotkanie wierzycieli ma 

zwołać Kurator, ten zaś twierdzi odwrotnie argumentując, że inaczej spotkanie będzie 

nieważne. Dyskusja między Sądem i Kuratorem na ten temat trwa od kilku miesięcy i 

skutkuje licznymi odwołaniami i apelacjami. 

• Przewodnicząca zapytała Wójta, jak wygląda monitorowanie sprawy wysypiska w 

Komornikach. Wójt odpowiedział, iż Powiat oczekuje na decyzję ze strony Generalnej 

Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Radny Urbaniak zauważył, że 31.X emitowany był reportaż na temat wysypiska w Pile i nie 

odnotowano w nim, że za sprawą tej samej osoby problem istnieje również w Komornikach. 
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Radny dodał, iż napisał do redakcji e-maila w tej sprawie, co poskutkowało kolejnym 

reportażem w radiu, w którym ten fakt odnotowano. Zauważył, iż sprawa potrzebuje rozgłosu. 

Wójt dodał, że otrzymał wynik badania wody przez Stację Chemiczno – Rolniczą, w którym 

stwierdzono zwiększony poziom rtęci. Badanie to było przeprowadzone jako pierwsze, w 

drugiej kolejności próbki pobrał WIOŚ, który nie stwierdził nieprawidłowości, zlecono więc 

powtórne badanie przez Stację Chemiczno - Rolniczą.  

Wynik pierwszego badania został rozesłany do odpowiednich instytucji w celu podkreślenia 

wagi sprawy i przyspieszenie działań z ich strony. 

Ad.21.  

Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 

18:45. 

  Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak                     Przewodnicząca Rady Gminy 

      

            Ewa Lesińska  


